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Intervjun genomfördes innan Ukrainas regering beslutade att skjuta upp undertecknandet
av associeringsavtalet med EU. 

– Avtalet kommer inte att påverka mycket för relationerna mellan Ukraina och Ryssland.
Det öppnar nya handelskanaler för ryssar, som bedriver affärsverksamhet där, och gör att
de kan känna sig välkomna och hemma i EU. Om man ska vara pragmatisk, Ryssland
kommer att föreslå nya, fördelaktiga ekonomiska relationer med Ukraina efter att vi
undertecknat avtalet. Det finns för många starka band för att någon ska kunna kapa dem.

– Människor i Ukraina kommer att kunna känna sig som hemma, trots att de inte är en del
av EU. Om 10-15 år kommer det att vara naturligt att prata om ett ukrainskt medlemskap.
Vi måste också skicka ett tydligt budskap till de människor som lever i länderna i det
östliga partnerskapet, och det kan vara, förutom associeringsavtalen, att införa
viseringsfrihet.

Hur kan avtalet påverka relationerna mellan EU och Ukraina och mellan Ukraina och
Ryssland?

– Vi kan senarelägga avtalet, men kommer det att finnas en politisk vilja för att
underteckna avtalet i den nära framtiden? Vi riskerar att behöva vänta åtminstone två och
ett halvt år.

– Avtalet har förhandlats fram, översatts och juridiskt korrigerats. Det är helt klart redo att
undertecknas. Vad vi behöver nu är det politiska medgivandet från rådet. Det beror på hur
Tymosjenko-fallet blir löst, om medlemsländerna undertecknar avtalet eller inte.

Finns det något som kan hindra undertecknandet av avtalet? Och i så fall, finns det
en alternativ plan? Vad finns det för risker med en sådan händelseutveckling?

– Vi åker till Vilnius med en ny budget för det östliga partnerskapet och med konkreta
lagstiftningsförslag att underteckna med Ukraina, och en överenskommelse med Georgien
och Moldavien. Vi föreslår även viseringsfrihet för Moldavien. De kommer å sin sida att
presentera reformer de genomfört. Det östliga partnerskapet, trots att det ofta utstår kritik
för att sakna intensitet, börja skörda frukt och har blivit ett viktigt politiskt instrument.

Vad tar de båda parterna med sig till mötet? Vilka förväntningar finns inför mötet i
Vilnius?

Vilnius-toppmötet inom det östliga partnerskapet kan bli en milstolpe för
relationerna mellan EU och Ukraina, då parterna förväntas underteckna
associeringsavtalet.
– EU kommer till mötet med en ny budget och konkreta lagstiftningsförslag. Det ser
ut som ett bra erbjudande, sade Pawel Kowal (ECR, Polen), ordförande för
delegationen till den parlamentariska samarbetskommittén EU–Ukraina. En
nyckelfråga att lösa är enligt Kowal Tymosjenko-fallet, och undertecknandet kan
bero på hur den blir löst

[13-11-2013 - 15:23]

Kowal: Associeringsavtal med Ukraina nu,
eller så riskerar vi få vänta 2,5 år
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